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Sporočilo “Urbi et
Orbi” papeža
Benedikta XVI.

“Apparuit gratia Dei Salvatoris
nostri omnibus hominibus” (Tit
2,11).

24. Feb. 2009

Dragi bratje in sestre, z besedami
apostola Pavla ponavljam veselo
oznanilo praznika Kristusovega
rojstva: da, danes “se je vsem ljudem
razodela milost Boga, našega
Rešitelja”.



Razodela se je! Prav to danes
praznuje Cerkev. Božja milost, bogata
z dobroto in nežnostjo, ni več skrita,
ampak “se je razodela”, se je razkrila
v mesu, je pokazala svoje obličje.
Kje? V Betlehemu. Kdaj? Pod
cesarjem Avgustom, med prvim
popisovanjem, ki ga omenja tudi
evangelist Luka. In kdo je
razodevalec? Novorojenec, Sin
Device Marije. V njem se je razodela
milost Boga, našega Rešitelja. Zato se
ta otrok imenuje Jehošua, Jezus, kar
pomeni “Bog rešuje”.

Božja milost se je razodela: glejte,
zato je Božič praznik luči. Ne gre za
popolno luč, kakršna vse objema, vse
stvari, sredi belega dne, ampak gre
za žarek, ki se prižge v noči in se širi
iz neke točno določene točke v
vesolju: iz betlehemske votline, kjer
je Božji otrok “prišel na svetlo”. V
resnici pa je on luč sama, ki se širi,
kakor to lepo prikazujejo mnoge
upodobitve Rojstva. On je luč, ki s



tem, ko se razodene, razbija temo,
preganja mrak in nam omogoča
razumeti smisel in veljavo našega
življenja in zgodovine. Vsake jaslice
so preprosto in zgovorno vabilo, da
odpremo srce in duha skrivnosti
življenja. So srečanje z nesmrtnim
življenjem, ki je postalo umrljivo v
skrivnostnem božičnem prizoru,
prizoru, ki ga lahko občudujemo tudi
tukaj, na tem trgu, kakor tudi po
cerkvah in kapelah brez števila po
vsem svetu in po vseh domovih, kjer
častijo Jezusovo ime.

Božja milost se je razodela vsem
ljudem. Da, Jezus, obličje Boga, ki
rešuje, se ni pokazal samo
maloštevilnim, samo nekaterim,
ampak vsem. Že res, da ga je v
skromni in nebogljeni betlehemski
koči srečalo le nekaj ljudi, vendar je
on prišel za vse: Jude in pogane,
bogate in revne, bližnje in oddaljene,
verne in neverujoče ... za vse.
Nadnaravna milost je po Božji volji



namenjena vsaki ustvarjenini.
Potrebno pa je, da jo človek sprejme,
da izreče svoj “da” kot Marija, da srce
razsvetli žarek tiste Božje luči.
Učlovečeno Besedo sta tisti večer
sprejela Marija in Jožef, ki sta ga
pričakovala z ljubeznijo, in pastirji,
ki so bdeli pri čredah (prim. Lk
2,1-20). Majhna skupnost torej, ki je
pritekla, da bi počastila Dete Jezusa;
majhna skupnost, ki predstavlja
Cerkev in vse ljudi dobre volje. Tudi
danes tisti, ki ga čakajo in iščejo v
življenju, srečajo Boga, ki je iz
ljubezni postal naš brat. Kateri imajo
srce obrnjeno k njemu, želijo
spoznati njegovo obličje in sodelovati
pri prihodu njegovega kraljestva.
Jezus sam je kasneje rekel med
svojim oznanjevanjem: to so ubogi v
duhu, stiskani, krotki, lačni pravice,
usmiljeni, čisti v srcu, tisti, ki delajo
za mir, preganjani zaradi pravice
(prim. Mt 5,3-10). Ti prepoznajo v
Jezusu Božje obličje in odidejo kot



betlehemski pastirji, ki jim je srca
prenovilo veselje njegove ljubezni.

Bratje in sestre, ki me poslušate,
vsem ljudem je namenjeno oznanilo
upanja, ki je srce božičnega
sporočila. Za vse se je rodil Jezus, in
kot ga je v Betlehemu Marija
ponudila pastirjem, ga Cerkev ta dan
predstavlja vsemu človeštvu, da bi
vsak človek v vsakih okoliščinah
lahko izkusil moč odrešilne Božje
milosti, ki edina lahko zlo spremeni v
dobro, ki edina lahko spremeni
človekovo srce in ga naredi za oazo
miru.

O da bi mogla izkusiti moč Božje
odrešilne milosti številna ljudstva, ki
še vedno živijo v temi in smrtni senci
(prim. Lk 1,79). Božja luč naj se širi iz
Betlehema po Sveti deželi, kjer
zgleda, da se obzorje spet mrači
Izraelcem in Palestincem; naj se širi v
Libanon, Irak in povsod po Bližnjem
Vzhodu. Naj oplodi napore tistih, ki



se ne sprijaznijo s sprevrženo logiko
spopada in nasilja, ampak prej
izberejo pot dialoga in pogajanj, da bi
se umirile notranje napetosti v
posameznih deželah in bi se poiskale
pravične in trajne rešitve za spore, ki
pretresajo vso regijo. Po tej luči, ki
spreminja in obnavlja, hrepenijo
prebivalci Zimbabveja v Afriki, ki jih
že predolgo drži v primežu politična
in družbena kriza, ki se žal le še
zaostruje, kakor tudi ljudje iz
Demokratične republike Kongo, še
prav posebej v preizkušani pokrajini
Kivu, v Darfurju v Sudanu in v
Somaliji, kjer je trpljenje brez konca
tragična posledica odsotnosti
stabilnosti in miru. To luč pričakujejo
zlasti otroci teh dežel in vseh dežel v
krizi, da bi se obnovilo upanje za
njihovo prihodnost.

Kjer teptajo človekovo dostojanstvo
in pravice; kjer osebni ali skupinski
egoizem zmagujeta nad skupnim
dobrim; kjer tvegamo, da bi se



navadili na bratomorno sovraštvo in
na izkoriščanje človeka od človeka;
kjer notranji spopadi ločujejo
skupnosti in narode ter cefrajo
sožitje; kjer terorizem še naprej
napada; kjer manjka potrebno za
preživetje; kjer se s tesnobo zazira v
prihodnost, ki je vedno bolj negotova
celo v bogatih deželah; tam naj zasije
luč Božiča in vse opogumi, da bodo
naredili svoje v duhu pristne
solidarnosti. Če vsak misli samo na
lastno korist, gre svet lahko samo še
v pogubo.

Dragi bratje in sestre, danes “se je
razodela milost Boga Rešitelja” v tem
našem svetu, ki ima svoje moči in
možnosti, svoje šibkosti, svoj
napredek in svoje krize, svoje upe in
svoje stiske. Danes blesti luč Jezusa
Kristusa, Sina Najvišjega in sina
Device Marije: “Bog od Boga, Luč od
Luči, pravi Bog od pravega Boga.
Zaradi nas, ljudi, in zaradi našega
zveličanja je prišel iz nebes.” Na



današnji dan ga častimo na vsakem
koncu sveta, povitega v plenice in
položenega v uboge jasli. Častimo ga
v tihoti, medtem ko je videti, kot da
on, še otrok, govori nam v tolažbo:
Ne bojte se. “Jaz sem Bog in drugega
ni” (Iz 45,22). Pridite k meni, možje
in žene, ljudstva in narodi, pridite k
meni, ne bojte se: prišel sem, da vam
prinesem ljubezen od Očeta in vam
pokažem pot miru.

Pojdimo torej, bratje! Pohitimo kot
pastirji v betlehemski noči. Bog nam
je prišel naproti in nam je pokazal
svoje obličje, bogato z milostjo in
usmiljenjem! Naj ne bo za nas zaman
njegov prihod! Iščimo Jezusa,
pustimo se pritegniti njegovi luči, ki
iz človekovega srca odganja žalost in
strah; približajmo se mu z
zaupanjem; s ponižnostjo padimo
predenj, da ga počastimo.
Blagoslovljen Božič vsem!

Prevedel br. Miran Špelič OFM
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